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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc,  Karsai Attila,  Kléri Bertalan, Molnárné Juhász Éva, 
Sohajda István,  Takács László, Timár László helyi képviselõk. 
Igazoltan távol maradt: Dobozi Gábor és Kovács István helyi képviselık. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szarka Zsolt 
Mőszaki Irodavezetı, Barla Ibolya belsı ellenır, Gyırffi György könyvvizsgáló, Urbánné Kléri 
Szilvia humánágazati referens, Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor 
András intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Nonprofit Kft. ügyvezetıje, Kovács Sándor 
Tőzoltóparancsnok. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 12 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri dr. Basista Erika és Bolobás Péter képviselıket, majd 
tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. 
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
2.) A 2009. évi költségvetési rendelet módosítása 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
3.) A 2009. évi költségvetés I-III. negyedévi alakulása  
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
4.) Az önkormányzat 2010. évi koncepciója 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
5.) Indítványok, bejelentések 
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ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselıket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Bratu Ferenc képviselı gratulál a rendırség munkatársainak az emlékmőrongálók kézre 
kerítéséhez. Mint megállapításra került, az elkövetık gyermekkorúak. A keletkezett kár 
200.000.- Ft. Ki fogja azt megtéríteni? 
 
Bratu László polgármester úgy véli, a behajtásra nem lesz mód. Sajnos a kár nem fog 
megtérülni az önkormányzatnak. 

 
További kérdés, észrevétel hiányában a testület a tájékoztatót tudomásul veszi. 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
2.) A 2009. évi költségvetési rendelet módosítása    Bratu László  
            polgármester 
 
Bratu László polgármester megkérdezi Ferencsák Sándorné asszonyt, a Pénzügyi Iroda vezetıjét, 
hogy kívánja-e szóban kiegészíteni az írásos elıterjesztést? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a bizottsági üléseken részt vett, a 
felmerült kérdések megtárgyalásra kerültek, így nem kíván további kiegészítést tenni. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Tímár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága megtárgyalta az 
elıterjesztést és azt elfogadásra javasolja. Megállapították, hogy a módosítás a központilag 
engedélyezett pótelıirányzatokat és az elızetesen a képviselı-testület által jóváhagyott vagy elıírt, 
illetve saját hatáskörben végzett egyéb módosítások átvezetését tartalmazza.  
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

Encs Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
19/2009. (XI.24.) Ör. sz. rendelete 

az önkormányzat 2009. évi költségvetésérıl szóló 
5/2009.(II.24.) Ör. sz. rendelet módosítására 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete tekintettel a központilag engedélyezett 
pótelıirányzatokra , az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. tv. 74. § (1)-(4) 
bekezdése, valamint az államháztartás mőködési rendjérıl szóló 217/1998.(XII.30.) Korm. sz. 
rendelet 53. §-a alapján az 5/2009.(II.24.) Ör. sz. rendeletének módosításáról a következı 
rendeletet alkotja.  

1.§. 
Az 5/2009.(II.24.) Ör. sz. rendelet 3.§ (2) bekezdésében meghatározottak alapján az 1. és 3. 
számú mellékletekben részletezett bevételi és kiadási elıirányzatok e rendelet 1-2. számú 
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mellékletben foglaltak szerint módosulnak. 
 

2. § 
Az elıirányzatok megváltozásának a költségvetésen történı átvezetésérıl a jegyzı 
gondoskodik.  

 
3. § 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 

 
    Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk.  
        polgármester                  jegyzı  
 

( A rendelet mellékletei a jegyzıkönyvhöz mellékelve. ) 
 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 
3.) A 2009. évi költségvetés I-III. negyedévi alakulása   Bratu László  
            polgármester 
 
Bratu László polgármester megkérdezi Ferencsák Sándorné asszonyt, a Pénzügyi Iroda vezetıjét, 
hogy kívánja-e szóban kiegészíteni az írásos elıterjesztést? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı szóbeli kiegészítésében felhívja a figyelmet, hogy az 
igaz, hogy az 1. sz. melléklet alapján a háromnegyedév zárása idıarányos teljesítést mutat, de a 
kifizetetlen számlák összeg miatt korántsem ilyen rózsás a helyzet. A lejárt határidejő kifizetetlen 
számlák összege eléri a 16 millió forintot. Ebbıl 12,7 millió forint az általános iskoláé, 3,2 millió 
pedig az abaújdevecseri járdafelújítás számlája, mely a pályázati forrás megérkezése után kifizetésre 
kerül. 
Egyes intézményeknél a dologi kiadások mutatnak túlteljesítést. A sportközpont túllépésére már 
számított a testület a költségvetés elfogadásakor is. De ekkor még nem volt ismert az áremelés 
mértéke és az ÁFA kulcs változása sem, ami a várt túllépés arányát jelentısen megemelte. 
Az energia áremelések, illetve a dologi kiadások túllépésének kompenzálására a testület a 
költségvetés készítésekor az egyszeri kiadások között, két soron mindösszesen 22 millió forint 
tartalékot tervezett be azzal a céllal, hogy amennyiben az intézmények dologi kiadásainak túllépését 
az áremelések és az ÁFA változás okozta, akkor ezen alapokból az kompenzálásra kerül. 
 
Bratu László polgármester a tájékoztató véleményezésére felkéri a Pénzügyi Bizottság elnökét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy bizottsága  
megtárgyalta a megszokott tartalommal és formában készült elıterjesztést. Megállapította, hogy a 
bevételek között az állami támogatás a domináns. Össz - önkormányzati szinten az eredeti 2.580.939 
e Ft-os elıirányzat 2.671.895 e Ft-ra emelkedett. A bevételek 2.057.148e Ft-ban, 76,99%-ban 
teljesültek. A kiadások teljesítése idıarányosan alakult 73,94%-ban.  
Kijelenti, hogy az önkormányzat gazdálkodását egész évben likviditási gondok jellemezték. Komoly 
összegő a lejárt határidejő számlák nagyságrendje. Az intézmények mőködtetésének pénzügyi 
hátterét egyre nehezebb biztosítani. 
A Tőzoltóság kiadásai 81,71%-on teljesültek, de még most fognak realizálódni saját bevételei, így 
várhatóan hiány nélkül tud majd fordulni az év végén. A Sportközpont kiadásai 83%-on állnak és az 
önkormányzati támogatását 90,38%-ban felélte már. Ezek az adatok aggasztóak az elkövetkezı 1,5 
hónap vonatkozásában. 
A kért belsı ellenıri vizsgálat sajnos nem segítette a bizottság munkáját, mivel nem tartalmaz olyan 
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megállapításokat, amelyek iránymutatást adnának a megoldásra. Ennek hiányában az intézmény 
gazdálkodása pozitív irányba nem változhat. 
Az Aba Sámuel Szakiskola elıirányzat felhasználása 56%-os, így az intézmény vezetıje azzal a 
kéréssel fordult a bizottság és a testület felé, hogy kerüljön engedélyezésre az, hogy a megtakarításai 
terhére a dolgozóinak jutalmat adhasson. A Bizottság kéri a testület támogatását. 
Végezetül kijelenti, hogy megállapításaik szerint az intézmények az utolsó negyedévben végzett 
szigorú, következetes és takarékos gazdálkodással, amennyiben rendkívüli esemény nem következik 
be elkerülhetı a csıdhelyzet. Javasolja a tájékoztató tudomásul vételét. 
 
Karsai Attila a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága hosszasan 
tárgyalta az elıterjesztést. Megállapították, hogy az intézmények korrekten és tisztességesen vették a 
költségvetés végrehajtását. A számadatok azt mutatják, hogy a teljesítés egy-két kivétellel 
idıarányos,  66-67% közötti. Az általános iskola az 1. félév során megszőnt intézménytıl örökölt 
veszteséget viszi tovább, a 2. félévi teljesítés jónak mondható. A Tőzoltóságot a várható bevételei 
helyrebillentik. A Sportközpont vezetése pedig már a költségvetés készítésekor jelezte, hogy nem fog 
kijönni a dologi elıirányzatából, különös tekintettel az uszodai állapotokra. A bizottság a tájékoztatót 
mindezek figyelembe vételével elfogadásra javasolja. 
 
Sohajda István képviselı, a Szakiskola igazgatója a kért jutalmazás kapcsán szeretne pontosítani. 
Nem pénzbeli jutalmazásról lenne szó, hanem az adómentesen adható háromszor 7 ezer forint 
természetbeni juttatás adományozásához kér engedélyt. Kéri figyelembe venni, hogy az intézmény 
több éve megtakarítást produkál. Kéri a támogatást. 
 
A képviselı testület a tájékoztatót további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul 
veszi. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselıket szavazzanak a jutalmazás engedélyezése kérdésében. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı tájékoztatja a testületet, hogy az ÖNHIKI-s pályázat 
benyújtásakor az alacsony teljesítés, mind a dologi, mind a személyi kiadások terén hátrány a 
megfelelésnél, így az engedélyezés az önkormányzatnak nem elınytelen. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, ha lenne az önkormányzatnak pénze, akkor bátran odaadná, de 
nincs. Kéri a szakbizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke támogatja az engedélyezést. 
 
Karsai Attila a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli a kérés helytállósága 
indokolható. De véleménye szerint akkor igazságos a testület, ha minden intézményének megadja a 
lehetıséget a juttatásra, ha a költségvetési sarokszámait tartani tudja. 
 
Bratu László polgármester emlékeztet mindenkit, hogy csak a Tőzoltóság és a Szakiskola az az 
intézmény, amely kijön az állami normatívájából. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı felhívja a figyelmet arra, hogy megtakarítás adódhat 
tartós betegségbıl, álláshely be nem töltésébıl vagy közmunkással betöltésébıl. A juttatás 
engedélyezése esetében az a lényeg, hogy az elszámolás bejelentésére még az évben sor kerüljön a 
kincstár felé, mert jövıre az a juttatás már adóköteles lesz. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 11 igen szavazat és 1 
tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza: 
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Szám:  186/2009. (XI.23.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Adómentes juttatás engedélyezése 

 
Encs Város Önkormányzatának képviselı-testülete megtárgyalta a kezdeményezést 
és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Engedélyezi az Aba Sámuel Szakiskola igazgatója részére, hogy az intézmény 

dolgozóinak jutalmazására az adómentes juttatások körében háromszor 7150.- 
forint természetbeni juttatást nyújtson. 

2. A juttatások teljes pénzügyi elszámolásának 2009. december 31. napjáig meg kell 
történnie. 
 

Felelıs:  intézményvezetı 
Határid ı: 2009. december 31. 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
4.) Az önkormányzat 2010. évi koncepciója     Bratu László  
            polgármester 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy törvényi kötelezettség a koncepció megalkotása, de 
sajnos mindig akkor kell annak eleget tenni, amikor a kormány költségvetése még nincs elfogadva. A 
kormány által elfogadtatni szándékozott sarokszámok ismertek, de belsı mozgások még lehetnek, így 
a résztelekbe nincs mód belemenni. Olyan irányt kell meghatározni az önkormányzat számára, mely 
a helyi bevételek, a pénzügyi normatívák és egyéb pénzeszközök révén biztosítani tudja az 
intézményrendszer biztonságos mőködtetését.  
Az már bizonyos, hogy változik az étkeztetési, a mővészeti oktatási és sok egyéb olyan normatíva, 
amely ha így marad, az oktatási intézményeknél jelentıs normatíva kiesést eredményez majd. Éppen 
ezért a szakmai érdekképviseletek részérıl óriási nyomás nehezedik a kormányra, hogy a tervezet 
elfogadása elıtt még módosításra kerüljenek ezek a támogatások.  
A mővészeti oktatásból kiesı normatív bevételeket a szülık nem lesznek képesek térítési díj, tandíj 
formájában megfizetni, így vélhetıen jelentısen csökken a képzésben részt vevı gyermekek száma. 
Ez nem szolgálja sem a gyermekek, sem az iskola érdekeit. 
Az intézményszerkezetben érezhetıek voltak a folyó év során olyan anomáliák, melyeket a jövıben 
el kell kerülni. Egységes intézményrendszer szemléletet kell követni, amely az intézmények 
mőködtetése során többszöri egyeztetést és szorosabb együttmőködést feltételez. 
Minden költségvetési év egyre rosszabb. Egyre kevesebb a bevétel és míg eddig legalább évente 
kétszer számolhatott az önkormányzat az iparőzési adóbevétellel, most úgy néz ki, hogy a jövı évtıl 
azt az APEH szedi be és nem ismert, hogy az mikor és milyen százalékban kerül majd 
továbbfolyósításra az önkormányzatok felé. A bevételképzıdés elcsúszása pedig hitelfelvételt tehet 
szükségessé. 
Az intézmények egymás közötti szolgáltatásai kapcsán, okulva az ez évi gondokból, feltétlenül még 
az éven írásban kell megállapodnia a szolgáltatást igénybe vevı és nyújtó intézménynek, hogy a jövı 
évi költségvetés tervezésekor a további viták elkerülhetıek legyenek. 
Az intézményrendszer mőködtetésében további megtakarítás külön-külön már nem érhetı el, 
esetlegesen az egységes megrendelésekben van még megtakarítás lehetıség. Nagytételő és nagy 
kiszereléső vásárlás esetén az elért ár akár 50%-kal is alacsonyabb lehet, mint a jelenleg megfizetett. 
Ez derül ki a Sportközpont és az oktatási intézmények beszerzéseit megvizsgálva.  
A gépkocsi-futás összehangolása is eredményezhet kiadáscsökkentést. Ilyen apró dolgokba lehet 
belekapaszkodni, egyszerően nincs más lehetıség. 
Hangsúlyozza, hogy jó költségvetés csak átgondolt koncepció alapján készíthetı. A fenntartó feladata 
az intézményrendszer zavartalan mőködtetésének biztosítása. 
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Végezetül felkéri a bizottságokat ismertessék a kialakult véleményeket. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke kijelenti, hogy a bizottság hasonló 
következtetésekre jutott, mint polgármester úr.  De több kérdés is felmerült.  Így például az 
önkormányzatokhoz telepített állami feladatellátás (okmányiroda, építési hatóság, gyámhivatal) 
mőködtetésének költségeit nem fedezi a normatíva. Eddig ezt a hiányt a forráshiányos önkormányzati 
pályázat keretében 100%-ban el tudta ismerteti a város, de sajnos 2009-ben már nem voltuk 
jogosultak a támogatásra, így a kiegészítést az önkormányzatnak kellett biztosítania. Mi lesz 2010-
ben? Hogyan tudja és köteles-e az önkormányzat az állami feladatellátás hiányzó költségeit 
biztosítani? 
Ellentmondásnak találta továbbá a bizottság azt, hogy bár a koncepció a racionalizáció napirenden 
tartását mondja ki, addig az indítványok között intézményvezetıi álláshely meghirdetését készítette 
elı a szakma. 
Egyetértenek azonban azzal, hogy az önkormányzat bevételrıl nem mondhat le. Emellett kiemelték, 
hogy a költségvetés készítés idıszakában a hivatal figyeljen a racionális költségvetés készítésére, 
adjon idıt az egyeztetésekre és a szakmai értékelésre. Az elhamarkodott döntések átgondolatlan 
költségvetéshez vezetnek, melynek végrehajtása nem biztosítható. 
Felhívja a figyelmet, hogy az állami normatíva várhatóan 6-8%-kal kevesebb lesz, mint a tavalyi, 
igaz, hogy egyéb keretek között pedig pozitív változások lesznek, de a kettı vélhetıen nem 
kompenzálja egymást. A költségvetés készítésekor kéri ezek figyelembe vételét. 
Elfogadásra javasolja a 2010. évi  koncepciót és a határozati javaslatot. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, a koncepció négy 
részébıl három arról szól, mit kell tenni a talpon maradásért, mit kell meghúzni, hol kell csökkenteni. 
A negyedik rész a kormányzati politikai célok felsorolása, mely arról szól, hogy mi minden jót tettek. 
Ez szöges ellentétben áll a másik három résszel. 
Demján Sándor gondolatára hívná fel a figyelmet, mely szerint „Magyarországot a válság mentette 
meg a csıdtıl.” A kormányzatot diletantizmus jellemzi. Ezt mi sem mutatja jobban, minthogy a 
kiadások csökkentésére két alternatívát állítanak fel: egyik a természetes létszámfogyás, a másik a 
racionalizáció. Elıbbi megoldási lehetıség meglehetısen morbid.  
Bár ezen résznek kormányzati elemként hely van a koncepcióban, ettıl függetlenül a 
megállapításaival nem ért egyet, azokat elfogadni nem tudja. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke kijelenti, hogy nem 
kívánja az elhangzottakat megismételni. A szociális területre vonatkozóan javasolja, hogy a 
rezsiköltségek tervezésére vonatkozó megegyezésre a költségvetés készítése elıtt kerüljön sor. 
Emellett reális költségvetés összeállítását kéri. A 2009. évi költségvetésben a dologi kiadások a 2007. 
évi szinten kerültek tervezésre, azonban idıközben jelentısen emelkedtek az árak és változott a 
forgalmi adókulcs is. Ez nem lehet alapja egy jó költségvetésnek. 
Végezetül azon reményét fejezi ki, hogy a városi feladatellátás remélhetıleg nem szenved csorbát a 
kistérségi feladatok bevállalása miatt. Kijelenti, hogy a jövı évben a szociális területen is 
csökkenések várhatóak, amelynek eredményeként a rászorulók kilátástalan helyzetbe kerülhetnek. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester egyetért azzal, hogy az intézmények egymás közötti 
szolgáltatásait elıre írásban egyeztetni szükséges, de emellett úgy véli, hogy nem lehet eltekinteni a 
nagyon korrekt elszámolástól sem. Pl. a Sportközpont az oktatásban jelentıs részt vállal, ennek 
nagyságrendjét pontosan le kell dokumentálni. A legjobb megoldás az lenne, ha a nyújtott 
szolgáltatás díja a szolgáltatást nyújtó intézménynél megjelenne, így pontosabban lehetne látni, hogy 
melyik intézmény mőködtetéséhez mennyi önkormányzati támogatás szükséges. 
Fontos a konyhák központosított beszerzése, hiszen olcsóbban úgy lehet beszerezni, ha az igény 
nagyobb tételő. 
A racionalizáció kapcsán annak folytatását szükségesnek tartja. A Sportközpont és a Mővelıdési 
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Központ és Könyvtár összevonásával több jelenlegi probléma megoldásra kerülne pl. az 
intézményvezetık helyettesítése stb. Éppen ezért úgy véli, hogy a vezetıi állást nem szabad 
meghirdetni, hogy így elkerülje az önkormányzat az utóbbi elbocsátást és az azzal járó terheket. 
 
Szeles András alpolgármester hangsúlyozza, hogy az önkormányzat kiszolgáltatott helyzetben van. 
A koncepció összeállításakor a kormányzati keretek között kell mozognia, melynek számai 
katasztrofálisak, de a koncepciót támogatni kell ezen keretek között is. A túléléshez keresni kell a 
gazdálkodáson belül a megtakarítási lehetıségeket. 
Kijelenti, hogy az intézmények egymás közötti egyeztetésére eddig is meg volt a lehetıség, az 
elvárásokat ismertetniük kellett egymás felé. Bár eddig csak dicséret hangzott el a költségvetés 
végrehajtása kapcsán azért emlékezteti a jelenlévıket, hogy a költségvetés végsı állapotát elég 
nehezen sikerült körvonalazni és a pénzügyi jelentések valóságtartalma is sokszor megkérdıjelezhetı 
volt pl. a létszámadatok, juttatások vonatkozásában. 
Azzal, hogy a koncepció tartalmazza a további intézményszerkezet átalakítás lehetıségének 
vizsgálatát, egyetért, de azzal, hogy a most elıterjesztett intézményvezetıi álláshirdetésre ne kerüljön 
sor, nem ért egyet. A testület korábban meghozott racionalizációs döntését hosszas tervezés elızte 
meg, melyre most már nem áll rendelkezésre elegendı idı. A vezetıi álláshely be nem töltésére 
vonatkozóan nem érkezett idıben indítvány, ilyen elıterjesztés nincs, a testület nem döntött a 
racionalizáció végrehajtásáról. Az elmúlt ülésen jelezte a szakma, hogy ha valakinek a 
racionalizációval kapcsolatosan észrevétele, elıterjesztése van, akkor jelezze azt, de ilyenre nem 
került sor. Úgy véli a következı évben nyugodtabb körülmények között kell a további lehetıségeket 
át- és újragondolni. 
Az elfogadhatatlannak tartott központi keretek ellenére javasolja a koncepció jóváhagyását. 
 
Bratu László polgármester az elhangzottakra reagálva elmondja, hogy bár a Pénzügyi Bizottság jól 
látja, hogy az állami feladatok ellátásának nem biztosított a fedezete, de a központi feladatokat ellátó 
város ezek nélkül nem tud létezni. Ezen szolgáltatások mőködtetése nélkül a lakosságnak 
ügyintézésre  Szikszóra, Göncre vagy Miskolcra kellene utaznia, ami nagy visszalépés lenne a 
közösség életében. A hiány közel 20 millió forint. Elfogadhatatlannak tartja, hogy összefüggést 
próbálnak kovácsolni a forráshiány és a központilag letelepített feladatok között. Nonszensz, hogy 
egy önkormányzat gazdálkodásának az állami feladatellátáshoz hiányzó fedezet dupláját elérı hiányt 
kell produkálnia ahhoz, hogy a feladatellátás szükséges kereteit az állam biztosítsa. Az önkormányzat 
mindent megtesz annak érdekében, hogy az állam a telepített feladatait 100%-ban lefinanszírozza, de 
a forráshiányos támogatási rendszerbe valószínőleg jövıre sem férünk bele. 
Az intézményrendszer mőködésének biztosításához az intézményeknek össze kell fogniuk. Ezt a célt 
szolgálja az is, hogy a segítségnyújtás kialkudott feltételeit írásban rögzítik a késıbbi viták elkerülése 
érdekében. 
Egyetért azzal, hogy a rezsi és energiaköltségek meghatározásánál a tényleges számokra kell 
támaszkodni, de e mellett a takarékos szemléletnek is  szigorúan érvényesülnie kell. Elismeri, hogy a 
Sportközpont számára valóban a 2007. évi árakon volt megengedett az energiafelhasználás tervezése, 
azért, mert ekkor még nem volt látható, hogy milyen megtakarításokat eredményez majd a 
sportcsarnok felújítása. Sajnos bebizonyosodott, hogy az uszoda elviszi a megtakarításokat, az 
energiaigénye többszöröse, mint a nagyobb alapterülető csarnoké. A takarékosság elérése érdekében 
nem tőr halasztást az uszodai rész felújítása, melynek végrehajtásához keresni kell a pályázati 
lehetıségeket. 
Úgy véli, hogy már most meg kell adni az intézményeknek, hogy milyen energiaárakkal 
tervezhetnek, melynek azonban korlátja az a keret, amit az önkormányzat, mint fenntartó biztosítani 
tud. 
A konyhák esetében az együttes közbeszerzés a húsfélék esetében valóban kedvezıbb beszerzést 
tenne lehetıvé, de a zöldség és gyümölcsféléknél az elmúlt évek tapasztalatai alapján nincs a 
teljesítésre jelentkezı. 
A szociális ágazatban véleménye szerint sincs elırelépés. Nem látni hol a vége, mikor lehet azt 
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mondani, hogy ennyi a keret, ebbıl kell mőködni, gazdálkodni. Pályázati rendszerrel igyekeznek 
segíteni a kiépült rendszerek továbbmőködtetését a megszőnı normatívák pótlásaként, de felmerül a 
kérdés, hogy a pályázat elbírálásáig szükséges költségeket ki fogja fedezni pl. a jelzırendszeres házi 
segítségnyújtás mőködtetésénél? Ezen kormányzati lépések eredménye az lesz, hogy a szociális 
rendszer a kötelezı ellátásokra fog visszakorlátozódni.  
Végezetül kijelenti, hogy a koncepcióban szereplı kormányzati elvárások messze vannak az 
önkormányzatok teljesítıképességétıl. 
 
Bratu Ferenc képviselı hangsúlyozza, hogy Demján Sándor meglátása szerint ma Magyarországon 
470.000 kétkezi munkás van. Ez a dolgozóréteg nem képes a fejlesztésekhez szükséges 
pénzeszközöket kitermelni. 
Kérdésként pedig arra szeretne választ kapni, hogy az iparőzési adót az APEH 100%-ban adja át 
majd az önkormányzatoknak, vagy lesz elvonás belıle? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy azon kívül, hogy az iparőzési adó továbbra is az 
önkormányzatokat illeti meg más kérdések még nem tisztázottak, így az sem, hogy mikor és milyen 
arányban kerül majd átutalásra az önkormányzatok számlájára. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a koncepcióban szereplı kormányzati 
gazdaságpolitikai fı irányvonalak a költségvetés tervezetbıl kerültek ismertetésre. Az állami 
feladatok ellátásának normatívái jelentısen csökkennek, így biztosan az elızı évektıl is nagyobb 
forráskiesés várható ezen a területen. A saját bevételek, így az iparőzési adóbevétel csökkenésével is 
számolni lehet a gazdasági visszaesés miatt, ezt csak tetézi a behajtás és rendelkezésre állás körüli 
bizonytalanság. Az önkormányzatnak még az ez évinél is nagyobb likviditási gondjai lehetnek, ha 
nem jön idejében az adóbevétel. 
Egyetért azzal, hogy mindig az elsı költségvetési olvasat a legreálisabb, mely a bevételi és kiadási 
oldal egyezıségének szükségessége miatt elfogadáskor már nem az. Úgy véli, hogy a 2009. évi bázis 
az év végi kiegészítéssel valós alapot fog adni a jövı évi tervezéshez. 
A normatívák csökkentésének okaként a kormányzat a járulékok csökkentését jelölte meg, de közben 
elfeledkeztek a forgalmi adó kulcsának változása miatt megemelkedı terhekrıl. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  187/2009. (XI.23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Encs város 2010. évi költségvetési koncepciója 

 
1. Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2010. évi költségvetési koncepcióban 
foglaltakkal egyetértve az alábbi feladatok elvégzését rendeli el, veszi tudomásul és egyetért a 
javaslatban foglaltakkal: 
 
a) Egyetért a Képviselı-testület azzal, hogy ha a 2010. évi tervszámok egyértelmően 

indokolják és kimutatják a forráshiányt, a 2010. évi költségvetés jóváhagyásával egyidıben 
határozatban rendelkezni kell az ÖNHIKI-s pályázat beadásáról. 

b) A Képviselı-testület tudomásul veszi a CKÖ ( Cigány Kisebbségi Önkormányzat) és az 
UKÖ (Ukrán Kisebbségi Önkormányzat) 2010. év költségvetési koncepcióját és az 
önkormányzat 2010. évi koncepciójáról alkotott véleményét. 

c) Elrendeli a Képviselı-testület, hogy azon intézmények esetében, ahol 2009. évben 
 túlfinanszírozásra kerül sor, a többlet támogatás összege 2010. évben kerüljön elvonásra. 
d) Az éves költségvetés 2010. február hónapban kerüljön beterjesztésre, továbbra is a 

tervezéshez szükséges egységes szempontok és irányelvek meghatározásával.  
e) A 2009. évi átszervezésben érintett intézmények a Képviselı-testület 2009. február 9-i 
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rendkívüli ülésén hozott 15/2009.(II.09.) Kt. Sz. határozatában megállapított feladatok 
végrehajtásával kapcsolatban készítsenek jelentést a 2010. évben jelentkezı elvárható 
megtakarításról. Határidı: 2010. január 10. 

f) Ha a gépjármővet üzemeltetı intézmény azt a törvényes munkaidın túl is mőködtetni 
kívánja, ahhoz fenntartói hozzájárulást köteles kérni. A mőködés költségeinek csökkentése 
érdekében a költségvetési év során folyamatosan egyeztetni, együttmőködni kötelesek a 
párhuzamos kocsi futások elkerülése érdekében. 

g) A köztisztviselık jogállásáról szóló törvény 49/F.§-ának megfelelıen módosítani kell a 
közszolgálati szabályzatot. 

h) A költségvetési tervszámok egyértelmősítése érdekében az önkormányzati intézmények 
közötti szolgáltatások ( étkeztetés, szállítás stb.) nyújtását szabályozó megállapodásokat az 
érintett intézményvezetık 2010. január 10-ig kössék meg. 

 
2. Megbízza a Képviselı-testület a polgármesterét, hogy a város 2010. évi költésvetési tervének 
– a többségi elven nyugvó koncepció figyelembevételével – elkészíttetésérıl gondoskodjon és 
azt jóváhagyásra terjessze a Képviselı-testület elé. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2010. február 15. 

 
 Napirend tárgya:         
 
5.) Indítványok, bejelentések     
 
5.1 A helyi adókról szóló 17/2006 (XII.19) Ör. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

20/2009.(XI.24.) Ör.  számú rendelet 
a helyi adókról szóló  

17/2006. (XII.19.) Ör.  számú rendelet módosítására 
 

Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete a helyi adókról szóló 1990. évi C. törvény 1.§-ában, 
valamint a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16.§ (1) bekezdésében foglalt 
felhatalmazás alapján a 17/2006. (XII.19.) Ör. sz. rendeletét az alábbiak szerint módosítja: 

 
 1.§. 

Az Ör. 8.§ helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
8.§ Az építmény adójának mértéke: 
a.) kereskedelmi egység és szállásépület esetén: 300 Ft/m2/év 
b.) egyéb nem lakás céljára szolgáló építmény esetén: 250 Ft/m2/év. 

 
2.§ 

Az Ör. 28.§-a hatályát veszti. 
 

3.§ 
Ezen rendelet kihirdetése napján lép hatályba, de rendelkezéseit, 2010. január 01-tıl kell alkalmazni. 

 
Kmf. 

        Bratu László s.k.                                                   dr.Halász Ferenc s.k. 
                      polgármester                                                                        jegyzı 
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5.2 Az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonhasznosítás rendjérıl és a vagyontárgyak feletti 
tulajdoni jogok gyakorlásának szabályairól szóló 6/1999.(VI.4.) Kt.sz. rendelet 
módosítása 

 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

21/2009. (XI.24.) Ör. sz. rendelet 
az önkormányzat vagyonáról, a vagyonhasznosítás rendjérıl és a  

vagyontárgyak feletti tulajdoni jogok gyakorlásának szabályairól szóló  
6/1999. (VI.4.) Kt. sz. rendelet módosításáról 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
törvény (továbbiakban: Ötv.) 16.§-ának (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a 79.§ (2) 
bekezdés a., és b., pontjában, valamint a 80.§ (1) bekezdésben foglaltak, továbbá az államháztartásról 
szóló 1992. évi XXXVIII. törvény 108.§-ának végrehajtására alkotott 6/1999. (VI.4.) Kt. sz. 
rendeletét (a továbbiakban: Ör.) az alábbiak szerint módosítja:  
 

1.§  
Az Ör. 18.§ az alábbiak szerint módosul:  
 
„18.§ (1) Az önkormányzati intézmény vezetıje az alapító okiratban (létesítendı határozatban) 

meghatározott tevékenységi körön és mértéken belül az alaptevékenység sérelme nélkül 
önállóan dönt a használatában lévı ingatlan, ingatlanrész használatba (bérletbe) 
adásáról, legfeljebb egy évi idıtartamra, intézménnyel – szolgálati céllal – egybeépített 
lakás hasznosítása (bérbeadása) esetén pedig a szolgálati jogviszony idıtartamára.  

(2) Az önkormányzati intézmény vezetıje a Képviselı-testület elızetes hozzájárulásával dönt  
a használatban lévı ingatlan, nem lakás céljára szolgáló ingatlanrész határozatlan idejő, 
illetve az egy évet meghaladó használatba (bérbe) adásáról. A lakáscélú ingatlanrész 
hasznosítására az (1) bekezdés rendelkezése az irányadó. 

 
2.§. 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. A rendelet kihirdetésérıl a jegyzı gondoskodik.  
 

Kmf. 
dr. Halász Ferenc sk.       Bratu László sk.  

jegyzı        polgármester 
 
5.3 Az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó 

szabályokról szóló 17/2003.(VI.24.) Ör. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester kérdezi az elıterjesztés készítıjét és a bérbeadói jog gyakorlóját, hogy a 
módosítás ebben a formában eléri-e a célját és a hasznosítást szolgálja-e? 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy a módosításokkal a gyakorlati élet által felmerült 
problémákra keresték a megoldásokat ügyvezetı úrral egyeztetve. 
 
Bartek József ügyvezetı még egy probléma megoldásában kéri a testület segítségét. A jelenlegi 
rendelet értelmében a bennlakókat is újra pályáztatni kell ha lejár a szerzıdésük, akkor is ha továbbra 
is igényt tartanának a lakásra. A szerzıdések megkötésének idıtartamát a testület piaci alapú lakások 
esetében 1 évben határozta meg. A pályáztatás a bérbeadás feltétele. A lakóknak az a kérése, hogy a 
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bizonytalanság elkerülése érdekében a szerzıdésük hosszabbítható legyen, ha arra igényt tartanak 
pályáztatás nélkül. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a jól fizetı bérlıknek feltétlenül elınyt kell biztosítani. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy piaci alapú lakások bérbeadása esetén a korábbi 
bérlınek elıbérleti jogot biztosít a rendelet, ha a pályáztatás során a legkedvezıbb ajánlattal azonos 
ajánlatot tesz. Amennyiben a licit során nem az övé a legjobb ajánlat, akkor természetesen az 
önkormányzatnak nem az az érdek, hogy ı maradjon benne továbbra is, hanem, hogy minél nagyobb 
bevételhez jusson. A piaci alapú bérbeadás lénye a bérleti jogviszony meghirdetése, csak így 
érhetıek el piaci viszonyok. A szerzıdéskötés idıtartamát azonban a képviselı-testület a rendelet 
adta keretek között ( 6 hónaptól - 6 évig) szabadon emelheti.  
 
Szeles András alpolgármester évenkénti kontroll mellett, ha a bérlı eleget tesz bérfizetési 
kötelezettségének, illetve a lakást rendeltetésszerően használja, nem látja annak akadályát, hogy a 
szerzıdések kérésre automatikusan meghosszabbításra kerüljenek. 
 
Bartek József ügyvezetı elmondja, hogy az ellenırzés most is megvan, a hirdetményben pedig elıre 
meg kell jelölni a szerzıdéses idıtartamot, ezért kéri a testület döntését annak emelésérıl. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı nem érzi úgy, hogy a lakóknak nagyobb lenne a bizonytalansága 
amiatt, hogy nem évente van a pályázatás, hanem két, esetleg három évente. Az önkormányzat a 
koncepciókor megfogalmazottak szerint és a testület által elfogadottan nem mondhat le bevételi 
lehetıségrıl. Azzal, hogy a pályáztatásokra nem kerül sor évente, az önkormányzat a nagyobb bérleti 
díjak lehetıségérıl mond le.  
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy az emberi oldalt is figyelembe kell venni.  
 
dr. Halász Ferenc jegyzı megerısíti az aljegyzı asszony által elmondottakat. Az önkormányzat nem 
mondhat le bevételérıl, illetve annak fokozási lehetıségérıl. Az emberi oldal azonban azt kívánja, 
hogy a bérlık hosszú éveken át biztonságot élvezhessenek. 
 
Szeles András alpolgármester az igaz, hogy az önkormányzat nem mondhat le bevételrıl. De 
véleménye szerint éppen ezért az az érdeke, hogy minél hosszabb idıre adja ki a lakásokat. 
 
Bratu László polgármester javasolja a tervezet kiegészítését azzal, hogy a korábbi bérlıvel a 
szerzıdés kérése esetén pályáztatás nélkül maximálisan 3 évre megköthetı. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

22/2009. (XI. 24. ) Ör. számú rendelet  
az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról 

szóló 17/ 2003.( VI.24. ) Ör. számú rendelet módosítására 
 

1.§ 
Az Ör. 3.§ (2) bekezdésének „Encs Városgazda Településfejlesztési és Szolgáltató Közhasznú 
Társaság” szövegrésze helyébe az „Encs Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft.” szövegrész lép és a 
3.§ az alábbi (3) bekezdéssel egészül ki: 
 
3.§ (3) A lakásbérleti szerzıdések  jelen rendeletben nem szabályozott tartalmának meghatározására 
az önkormányzati érdekek szem elıtt tartásával a bérbeadói joggyakorló joga és kötelessége. 
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2.§ 
Az Ör. 7.§ (3) bekezdése az alábbiakkal egészül ki: 
 
 7.§ (3)….. e.) a szerzıdés várható idıtartamát 
        f.) a licitlépcsıt. 

3.§ 
Az Ör. 7.§ (5) bekezdés utolsó mondata hatályát veszti. 
 

4.§ 
Az Ör. 7.§ (8) bekezdése utolsó mondata hatályát veszti és az alábbiakkal egészül ki: 
 

7.§ (8) A licitlépcsı 500.-Ft. 
5.§ 

Az Ör. 7.§-a az alábbi (17)-(18) bekezdéssel egészül ki: 
 
7.§ (17)A lakás bérlıjével a szerzıdés erre irányuló és írásban benyújtott igénye esetén pályáztatás 

nélkül maximálisan a (16) bekezdés szerinti idıtartam kimerítéséig legfeljebb 3 évvel 
meghosszabbítható. 

(18)Az (5) bekezdés szerinti önkormányzatot megilletı, visszafizetésre nem kerülı egyszeri 
bérbeadói hozzájárulás fizetési kötelezettsége a bérlıt a (16) bekezdésben meghatározott 
maximális bérleti idıtartam alatt egyszer terheli, annak összegét a volt bérlınek a lakásbérleti 
jogviszony folytonossága esetén  a (19) bekezdésben foglalt kivételtıl eltekintve nem kell újra 
megfizetnie.  

(19) A (16) bekezdésben megállapított maximális idıtartam leteltét követıen az egyszeri 
bérbeadói hozzájárulás összegét ciklikusan ( 6 évente )  újra meg kell fizetnie a jogfolytonos 
bérlınek is. 

6.§ 
 

Az Ör. IV. fejezet 8. címe helyébe az alábbi rendelkezések lépnek: 
 

8. cím 
A szerzıdés megszőnése, megszüntetése  

 
16/A.§  A határozott idıre szóló, illetıleg feltétel fennállásáig, illetve bekövetkezéséig tartó 

lakásbérleti jog a szerzıdésben meghatározott idı elteltével, illetıleg a feltétel 
fennállásának megszőnésekor, illetve a feltétel bekövetkezésekor szőnik meg.  

   
17.§  (1) A bérlı a lakásbérleti szerzıdés közös megegyezéssel történı  megszüntetését 

kezdeményezheti, amennyiben lakbértartozása és közüzemi tartozása nincs és a 18/A. 
§ szerinti költségek megfizetését vállalja. 

(2)  A bérbeadó a lakásbérleti szerzıdés közös megegyezéssel történı megszüntetését 
kezdeményezheti úgy is, hogy a bérlı részére 

 a.) másik lakást ad bérbe, vagy  
b.) másik lakás bérbeadása mellett pénzbeli térítést fizet, vagy 
c.) pénzbeli térítést fizet. 

 (3)  A (2) bekezdés a.) pontjában foglaltak alapján a bérlı: 
- a kevesebb szobaszámú, vagy kisebb alapterülető, vagy alacsonyabb 
komfortfokozatú lakás bérbeadását is köteles elfogadni, ha az reá és a vele együtt 
költözı személyekre nézve nem jár jelentıs érdeksérelemmel, 
- azonos szobaszámú, alapterülető, komfortfokozatú, de a településen vagy az épületen 
belül eltérı fekvéső, illetve 
- az általa lakott lakás és a felajánlott lakás lakbérkülönbözetének felével emelt  
lakbérfizetési kötelezettség mellett a nagyobb szobaszámú, vagy alapterülető, vagy 
magasabb komfortfokozatú lakás bérbeadását is köteles elfogadni. 

(4) A felajánlott lakás akkor is megfelelı, ha a lakások közötti eltérést a felajánlott lakás 
más elınye kiegyenlíti. 

(5) A bérlı pénzbeli térítésre tarthat igényt, ha másik önkormányzati lakást nem kér, 
illetve nem kap és a lakást kiürítve, rendeltetésszerő használatra alkalmas állapotban a 
bérbeadó részére átadja és a bérbeadó, illetve a közüzemek felé tartozása nem áll fenn.  
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7.§ 
Az Ör. az alábbi 17/A.§ -17/B.§-sal egészül ki: 
 

17/A.§ A bérbeadó a határozatlan idejő lakásbérleti szerzıdést felmondással a 17.§ (2)-(5) 
bekezdéseinek alkalmazásával is megszüntetheti, amennyiben cserelakás felajánlási 
kötelezettsége áll fenn. 

17/B.§ A bérbeadónak nem áll fenn cserelakás biztosítási kötelezettsége, ha a felmondásra a 
Ltv. 24.§-ában meghatározott okból kerül sor.   

 
8.§ 

 
Az Ör. 18.§ (4) bekezdése hatályát veszti és az Ör. az alábbi 18/A.§-sal kerül kiegészítésre: 
 
 

18/A.§   A szerzıdés megszőnésekor, megszüntetésekor – a 17.§ (5) bekezdésében foglalt kivétellel 
– a lakást és a lakásberendezéseket rendeltetésszerő használatra alkalmassá a bérbeadó 
teszi. Az ezzel kapcsolatosan felmerült költségeket – számla ellenében - a bérlı köteles a 
bérbeadónak megtéríteni. 

 
9.§ 

Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba azzal, hogy a 2.§ rendelkezéseit a jelen rendelet 
hatálybalépését követıen kötött lakásbérleti szerzıdések esetén kell alkalmazni. 
 

Kmf. 
  dr. Halász Ferenc     Bratu László 
        jegyzı sk.               polgármester sk. 
 
5.4 „Encs város közigazgatási- és kereskedelmi központjának funkcionális rehabilitációja” 

címő projekt Akcióterületi terve 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a terv elfogadása pályázati feltétel. Kéri a szakbizottság 
véleményének ismertetését. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke hangsúlyozza, hogy a terv elfogadása és 
a soft programok végrehajtása az ÉMOP-os pályázat kötelezı elemei. A tervkészítés költségei a 
pályázatba beépültek, további költségvonzata nincs. A bizottság elfogadásra javasolja. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke mélységes 
felháborodását fejezi ki, hogy a két településrész kimaradt a lehetıségbıl. Különös tekintettel arra, 
hogy a fügödi problémák miatti rendkívüli ülésen el is hangzott, hogy ez megoldást jelentene a 
gondokra. Szeretné tudni, hogy a térfigyelı rendszerbe hogyan lesz bekapcsolva Fügöd és 
Abaújdevecser? Akár egy következı pályázat keretei között, de mindenképpen kialakításra javasol 
legalább 1-1 pontot a településrészeken is. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselıket, hogy ne menjenek a dolgok elébe, most az 
akcióterületi terv szerepel a napirenden, az elnök asszony indítványának majd a térfigyelı-rendszer 
vitájánál lehet helye.  
További kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
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Szám:   188/2009. (XI. 23) Kt. sz. határozat 
Tárgy: „Encs város közigazgatási -és kereskedelmi központjának 

funkcionális rehabilitációja” címő projekt  Akcióterületi 
Terve.  

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta „Encs város 
közigazgatási -és kereskedelmi központjának funkcionális rehabilitációja” címő 
projekt Akcióterületi Tervét, és az alábbi döntést hozta: az Akcióterületi Tervet 
elfogadja. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2009. november 30. 

 
5.5 Térfigyelı kamerarendszer kiépítési szükségességének megvitatása, a kamerák helyének 

kijelölése 
 
Bratu László polgármester ismerteti az indítványt. Kéri, hogy a testület tárgyalja meg a telepítés 
szükségességét, illetve amennyiben a döntése pozitív, akkor jelölje ki a kamerák helyét. 
Természetesen egyetért azzal, amit a Szociális Bizottság elnök asszonya kezdeményezett és meg kell 
teremteni a városi rendszer kiépülése esetén a településrészi bemenı szakaszok 
megfigyelhetıségének lehetıségét is, melyhez Fügöd esetében 2, Abaújdevecser esetében 1 nagy 
látószögő kamera elhelyezésére lenne szükség. Elıbb azonban a központi rendszert kell kiépíteni, 
mely utóbb igény szerint bıvíthetı. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága hosszasan 
meghányta-vetette a térfigyelı-rendszer kiépítésébıl adódó gondokat és okozott hátrányokat és az 
ismertté vált bőncselekmények száma, illetve a város térségközponti szerepe miatt indokoltnak tartja 
a rendszer kiépítését, mely régi vágya  korábbi és a mostani képviselı-testületeknek is. A bizottság 
megvizsgálta azt is, hogy alkalmas eszköz-e a kamerarendszer a bőnözés kordában tartására, illetve a 
kiemelt célok megvalósítására. Megállapították, hogy a kamerák által rögzített információk a 
megelızést és a gyorsabb felderítést szolgálják és ez a fokozott rendıri jelenléttel a bőnözés 
visszaszorítását eredményezheti, illetve a tapasztalatok szerint eredményezi. A információk kezelése 
vonatkozásában természetesen a jogszabályi elıírásokat szigorúan be kell tartani. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy az elkövetkezendı idıszak megoldandó feladata kell 
legyen a településrészekre kiterjesztése a rendszernek, de a mostani javaslat megfelel a város 
érdekeinek. A pályázati kötelezı elemek és a rendırségi kedvezıtlen adatok is ezt támasztják alá. Az 
átmenı forgalom és a lakosságszám is Encs városra koncentrálódik. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 
 

Szám:   189/2009.(XI.23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  TEKI b/ÉM/2009/652 azonosító számú pályázat keretében 

Encs városban létesítendı térfigyelı-rendszer részeként 
kihelyezésre kerülı kamerák helyének kijelölésérıl 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete mérlegelési jogkörében eljárva, a 
jogkorlátozással járó következményeket felmérve, a közrend és közbiztonság 
biztosítása érdekében, valamint bőnmegelızési célból a közterület-felügyeleti 
elıterjesztést, valamint a rendırségi tájékoztató érveit, megállapításait megfontolva a 
közigazgatási, oktatási, mővelıdési központi szerepkörbıl adódó forgalomra, az 
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elkövetett bőncselekmények összetételére tekintettel  a városban mőködı közterület-
felügyelet, figyelıszolgálatok és polgárırség tevékenységének kiegészítéseként, a 
rendırség bőn- és baleset-megelızési tevékenységét segítendı térfigyelı-rendszer 
létesítése mellett foglal állást. 
 
A testület a térfigyelı-rendszer részeként kihelyezésre kerülı kamerák helyének 
meghatározása során tekintettel volt a városban található emlékmővek védelmének 
biztosítására, az oktatási befogadó központi szerepkörre, a buszvárók 
elhelyezkedésére, a közterek, köztéri elemek védelmére, valamint a város be-és 
kivezetı útjainak átmenı forgalmára, a baleset megelızési szempontokra, különös 
tekintettel a 3-as fıút közelségére. 
 
Mindezek alapján a kamerák a következı helyeken kerülnek elhelyezésre: 
- Szt. József templom és Szug bevezetı szakasza 
- Petıfi út, Rákóczi út, Mérai út és Vasút út keresztezıdése 
- Petıfi út-Táncsics út-Bem út keresztezıdése 
- Körforgalmi park, Óvoda sarok 
- Gagarin utca-Bem út- Váci út keresztezıdése, általános iskola sarka.  
 
 Felelıs: polgármester 
 Határid ı: azonnal 
 

Szám:   190/2009.(XI.23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  AZ Encs városban létesített térfigyelı-rendszer bıvítéseként  

az LHH-s kistérségi program keretében ÉMOP Közterületek 
fejlesztése pályázat útján kihelyezésre kerülı kamerák 
helyének kijelölésérıl 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete mérlegelési jogkörében eljárva, a 
jogkorlátozással járó következményeket felmérve, a közrend és közbiztonság 
biztosítása érdekében, valamint bőnmegelızési célból a közterület-felügyeleti 
elıterjesztést, valamint a rendırségi tájékoztató érveit, megállapításait megfontolva a 
városban létesített térfigyelı-rendszer bıvítése mellett döntött. 
 
A testület a térfigyelı-rendszer részeként kihelyezésre kerülı kamerák helyének 
meghatározása során tekintettel volt a városban az oktatási befogadó központi 
szerepkörre, a buszvárók elhelyezkedésére, a közterek, köztéri elemek védelmére, a 
piacfelügyeleti célokra, a központi feladatokat ellátó polgármesteri hivatal nagy 
ügyfélforgalmára, valamint a város legforgalmasabb be-és kivezetı útjának 
forgalmára, a baleset megelızési szempontokra különös tekintettel a 3-as fıút 
közelségére. 
 
Mindezek alapján a kamerák a következı helyeken kerülnek elhelyezésre: 
- Polgármesteri Hivatal  
- Piactér 
- Petıfi tér. 
 
 Felelıs: polgármester 
 Határid ı: azonnal 
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5.6 Megállapodás szociális alapszolgáltatások biztosítására 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, hogy ismertese a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke kéri a tervezet 
elfogadását, mely a biztonságos mőködéshez szükséges. Kéri a testületet, hogy legyen türelemmel, ha 
az összetétel változása miatt a megállapodás a következı ülésen újra elıterjesztésre kerülne. 
 
Bratu László polgármester reményét fejezi ki, hogy ez a rendszer végre hosszabb élető lesz, mint az 
elızıek és a normatíva változások nem kényszerítik az önkormányzatokat újabb és újabb 
változtatásokra. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı javasolja a képviselıknek, hogy járuljanak hozzá a megállapodás 
aláírásához úgy is, hogyha a szerzıdı önkormányzatok köre a tervezethez képest változna. Várhatóan 
ugyanis a Hernádszentandrás Önkormányzata kilép a társulásból, tekintettel arra, hogy a mőködési 
engedélyben számára elıírt feltételeknek nem tud december 31-ig megfelelni. A mőködési engedély 
miatta történı elvesztése pedig azt jelentené, hogy a másik 35 önkormányzat sem jogosult a 
kiegészítı normatíva lehívására. Ebben az esetben sem változik azonban a megállapodás szövege, 
csupán az aláíró önkormányzatok köre módosul. Kéri a testület jóváhagyását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  191/2009.(XI.23.) KT. sz. határozat 
Tárgy: Megállapodás szociális alapszolgáltatások biztosítására 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a megállapodás-
tervezetet és az abban foglaltakkal egyetért, azt elfogadja. 
Megbízza a testület  Bratu László polgármestert a szükséges intézkedések megtételére 
és a megállapodás aláírására. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
5.7 Gibárt község tagfelvételi kérelme a Hernád Völgye és Térsége Szilárdhulladék-kezelési 

Önkormányzati Társulásba 
 
Bratu László polgármester kéri a testület hozzájárulást Gibárt község csatlakozásához. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  192/2009.(XI.23.) KT. sz. határozat 
Tárgy: Gibárt község tagfelvételi kérelme  a Hernád Völgye és Térsége 

Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati Társulásba  
 
A Képviselı-testület megtárgyalta  Gibárt község csatlakozási kérelmét és úgy 
határozott, hogy a  Hernád Völgye és Térsége Szilárdhulladék-kezelési 
Önkormányzati Társuláshoz történı csatlakozáshoz hozzájárul, amennyiben Gibárt 
Község a Társulási Megállapodást és a társulás mőködési szabályzataiban 
foglaltakat magára nézve kötelezınek ismeri el. 
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Felelıs:  polgármester 
Határidı:   azonnal 

  
5.8 Városi Sportközpont vezetıi állásának meghirdetése 
 
Bratu László polgármester a koncepció tárgyalásakor is érintett problémakör megoldásához kér 
javaslatokat. Elmondja, hogy az álláshely megbízással is betölthetı 1 évre. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester javasolja, hogy a jelenlegi igazgató, Pásztor András megbízatása 
legyen meghosszabbítva augusztus 31. napjáig, amikortól is el tud menni nyugdíjba. Ezzel az 
önkormányzat idıt nyerhet a racionalizáció átgondolására és a pályázat utóbb történı kiírására. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke szerint a kettıs alkalmazást mindenképpen el 
kell kerülni. Ha az álláshely május 1-tıl betöltésre kerül és a jelenlegi igazgatónak csak augusztus 
12-vel kezdıdik el a felmentési ideje, akkor egy plusz bér fogja terhelni az intézmény költségvetését. 
 
Karsai Attila a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja, hogy a jelenlegi igazgatói 
megbízás meghosszabbítása augusztus 31. napjáig és a pályáztatás is történjen meg, azzal, hogy az 
álláshely szeptember 1. napjától tölthetı be. 
 
Bratu László polgármester kérdezi Pásztor András igazgatót, hogy élne-e ezzel a lehetıséggel? 
 
Pásztor András igazgató válasza: igen. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselıket, hogy szavazzanak abban a kérdésben, hogy Pásztor 
András igazgató megbízását meghosszabbítják-e 2010. augusztus 31. napjáig. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  193/2009. (XI.23.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Pásztor András intézményvezetı megbízatásának meghosszabbítása 
 
Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és úgy 
határozott, hogy Pásztor András úrnak a Városi Sportközpont igazgatójának vezetıi 
megbízatását 2010. augusztus 31. napjáig meghosszabbítja. Kinevezése egyebekben 
változatlan marad. 
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı:  azonnal, illetve 2010. augusztus 31. 

 
Bratu László polgármester megállapítja, hogy a testület egyhangúlag a jelenlegi vezetıi megbízatás 
meghosszabbítása mellett döntött és az álláshelyet nem hirdeti meg. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı felhívja a figyelmet, hogy a kérdés a szavazásra nem így lett feltéve. 
Az utolsó módosító indítvány azt javasolta, hogy a meghosszabbítással egyidejőleg kerüljön sor a 
pályáztatásra is azzal, hogy az álláshely 2010. szeptember 1. napjával tölthetı be. Kéri pályázat 
kiírása kérdésében a szavaztatást. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselıket, hogy szavazatukkal foglaljanak állást abban a 
kérdésben, hogy a megbízás meghosszabbításával egyidejőleg a vezetıi állás pályázat kiírásával 
egyetértenek-e. 
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Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és 11 igen szavazat és 1 
nem szavazat mellett az alábbi döntést hozza: 
 

Szám: 194/2009. (XI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  A Városi Sportközpont vezetıi állásának meghirdetése 
 
A Képviselı-testület A közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény 23.§- a szerint az alábbi pályázatot teszi közé: 
A pályázatot meghirdetı szerv: Encs Város Képviselı-testülete 
A meghirdetett munkahely: A Városi Sportcsarnok intézményvezetıi állása 
Képesítés és egyéb feltételek: - felsıfokú végzettség  

- legalább 5 év szakmai gyakorlat 
- elıny: vezetıi gyakorlat 

Juttatások(illetmény, pótlék, egyéb): - bér Kjt. szerint 
      - pótlék Kjt. szerint  
A vezetıi megbízás kezdete:  2010. szeptember 1. 
  idıtartama:  5 év 
Pályázat címzése:   Encs Város Önkormányzata, 3860 Encs,Petıfi út 75. 
A pályázathoz csatolni kell: - szakmai program 
     - három hónapnál nem régebbi erkölcsi biz.; 
     - részletes szakmai önéletrajz;   
     - képesítést bizonyító okiratok. 
A pályázat benyújtásának határideje: a megjelenéstıl számított 30 nap. 
Elbírálás módja és határideje:  Kt. döntés a jogszabály szerint 
 
Felelıs:   jegyzı 
Határid ı:  2009. december 15. 

 
5.9 Telekalakítás jóváhagyása 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a református templom melletti telkeket kívánta az 
önkormányzat bıvíteni, de sajnos annyi igénylı nincs, hogy ismételten 2 hektár megvásárlásával 
telekalakításra kerüljön sor. Jelenleg 5-6 darab komoly igénylı van, akiknek az igényét az általános 
iskola régi konyhakertjébıl kialakítható 6 telekkel ki lehetne elégíteni kb. 50%-os haszonnal. 
 
Kléri Bertalan képviselı, Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság több 
szempontból is megvizsgálta a lehetıségeket és kisebb egyedi méretekkel 9 telek kialakításának 
lehetıségét vizsgálta meg a Mőszaki Iroda közremőködésével. Sajnos azonban a hely adottságai nem 
teszik lehetıvé a 9 telek kialakítását. 
A Mőszaki Iroda tájékoztatása szerint 4 igénylı biztosan fenntartja vásárlási szándékát. Mivel a 
befektetési költségek már 3 telek eladása esetén megtérülnek, a bizottság a telekalakítást támogatja. 
 
Bratu László polgármester a mőszaki és a pénzügyi irodával konzultálva az önkormányzati 
fedezetigényt átgondolva javasolja, hogy a telekalakítás oly módon történı jóváhagyását, hogy azon 
igénylık, akik december 31-ig elıszerzıdést kötnek és befizetik a vételár 50%-át, a telkek 2010. 
május 31. napjával történı átadása mellett, azok 5% kedvezményt kapnak. Ezzel biztosított lenne a 
közmővek kiépítésének költsége önkormányzati fedezet nélkül. Kéri a javaslat és a módosítás 
támogatását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
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Szám:   195/2009. (XI.23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs 1332/61 hrsz alatt építési telkek kialakítása. 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Encs, 1332/61 
hrsz alatti ingatlanból építési telkek kialakításának lehetıségét és az alábbiak szerint 
döntött: 
Az Encs, 1332/61 hrsz alatti ingatlanból kialakítja a tervezett 6 db építési telket. Az 
eladási árat 3500 Ft/m2 összegben állapítja meg. 
Azon igénylık részére, akik 2010. február 28. napja elıtt a telkek 2010. május 31. 
napján történı átadása mellett szerzıdés kötnek a vételár 50%-ának megfizetésével 
egyidejőleg a képviselı-testület a vételárból 5% kedvezményt biztosít. 
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal, illetve 2010. május 31. 

  
5.10. LEADER pályázatok benyújtásának jóváhagyása, az önerı biztosítása 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselı-testület tagjait az adósságként most asztalra került 
elıterjesztések megtárgyalására és elfogadására. Két LEADER-es pályázatról van szó. Az egyik 
keretében egy tanulmány elkészítésére kerülne sor, mely azt vizsgálná, hogy az uszoda alatt van-e 
még melegvízforrás, van-e fejlesztési lehetıség? A másik az idea kiállítás megrendezéséhez nyújtana 
segítséget a Mővelıdési Központnak, amelynek így nem kellene a saját költségvetésébıl 
finanszíroznia a rendezvény minden költségét. 
 
Bolobás Péter képviselı azt szeretné megtudni, hogy a 7 millió forint elég a kút fúrásához? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy most nem lenne szó csövezésrıl, csak kutatásról, 
kutatófúrásról. A költséges megvalósítás elıtt kerül felmérésre, hogy megéri-e a befektetést a föld 
mélyének feltárása. 
 
Bolobás Péter képviselı ebben az esetben azt szeretné tudni, hogy a tanulmánykút használható lesz-
e? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a jelenlegi kút 200 mm átmérıjő, a kutatófurás 
mindössze 50 mm-es. Ezt a használhatósághoz szélesíteni kell.  
Az uszoda kútja most havonta egyszeri vízcserére ad lehetıséget, mert kevés a mennyisége. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke arra kérdez rá, hogy 
a régen Abaújdevecserben végzett ilyen fúrásoknak mi lett az eredménye? 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az önkormányzat kapcsolatba lépett az 
állami fúrást végzı akkori szakemberekkel, és a rendelkezésre álló adatok alapján megállapításra 
került, hogy a forrás hozama 40liter/perc, így az továbbításra nem alkalmas. Csak 
összehasonlításképpen említi, hogy az uszoda kútjának teljesítménye 240 liter/perc. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 
 
 
 
 



 

Kll - Q:\iroda\titkarsag\Kt-jkv\2009\20091123.doc     

20 

Szám:  196/2009. (XI.23.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   „Termálvíz hasznosítása Encsen” címő LEADER pályázat 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a „Termálvíz 
hasznosítása Encsen” címő LEADER pályázat forrásösszetételét és úgy döntött, hogy 
a pályázat benyújtásával egyetért, a szükséges önrészt biztosítja. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı:  azonnal 

 
Szám:  197/2009. (XI.23.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   „IDEA-2010 kiállítás és vásár Encsen” címő LEADER pályázat 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az „IDEA-2010 
kiállítás és vásár Encsen” címő LEADER pályázat forrásösszetételét és úgy döntött, 
hogy a pályázat benyújtásával egyetért, a szükséges önrészt a Mővelıdési Központ 
és Könyvtár, mint szervezı intézmény költségvetési elıirányzatában biztosítja. 
 
Felelıs:  polgármester, intézményvezetı 
Határid ı:   azonnal 
 

5.11  A Dél-keleti lakótelep és Fügöd településrész szennyvízcsatornázásához 
kapcsolódó hitel futamidejének módosítása 

 
dr. Halász Ferenc jegyzı újabb elıterjesztés nélküli döntést kér a képviselı-testülettıl. A 
szennyvízberuházás kapcsán a képviselı-testület a 60, illetve 61. sz. határozattal döntött OTP-s 
lakáskassza szerzıdések felmondásáról és a hitel visszafizetési határidejének 2009. november 30-ig 
történı meghosszabbítását kérte. 
Sajnos az elızı szennyvízberuházás utolsó részletének kifizetési határnapja is ez a nap, ezért kéri, 
hogy a testület kérje a hitelt folyósító banktól a hitel visszafizetésének 3 hónappal történı 
meghosszabbítását. 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a képviselıket, hogy a városban az elmúlt években két nagy 
szennyvízberuházás volt. Az elsı eredményeként a dél-keleti lakótelepen és Fügöd településrészen, a 
második eredményeként Abaújdevecser és Gibárt településrészeken és Méra településen épült ki a 
rendszer. Az Encs-Gibárt-Méra beruházásban az elszámolás folyamatban van. Annak végösszege 
fedezetet nyújtana az elsıbıl adódó most lejáró 8 millió forintos fizetési kötelezettségre, de a 
pénzügyi iroda szerint azt inkább a likviditási gondok enyhítésére kellene fordítani. Az elsı 
beruházás kapcsán is van még a lakáskasszában 8 millió forint, de a lehíváshoz azokat elıbb fel kell 
mondani. Így csak utóbb kapja meg a pénzt az önkormányzat. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy az elsı beruházás esetében az eredeti 
fizetési határidı 2009.11.30. és kb. 30 olyan szerzıdés van, amely még nem folyt be, és kb. 100 már 
visszafizetésre került. Az Encs- Méra beruházás OTP-s lakáskassza szerzıdései már felmondásra 
kerültek. A kérdés az, hogy az abból származó bevételét fordítsa az önkormányzat a Fundamenta 
utolsó részletének kiegyenlítésére, vagy inkább a hitel visszafizetés határidejének módosítását kérje 
és a pénzt a likviditási gondok kiegyenlítésére fordítsa. A szállítói késedelmi kamat mértéke 
várhatóan nagyobb, mint  a hitelkamat. Kéri a testület döntését. 
 
Karsai Attila a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke azt szeretné tudni, hogyan lehetséges 
az, hogy 30 szerzıdés még nincs felmondva? Ezek nem fizették rendesen és az önkormányzat most 
hitelt vesz igénybe miattuk? 
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Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy ezen 30 szerzıdés esetében az 
engedményezési nyilatkozat hiányzik. Az összekötı, Hangonyi Zoltán úr már igyekszik végére járni 
a dolognak, folyamatos vele a kapcsolat. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  198/2009. (XI.23.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   A Dél-keleti lakótelep és Fügöd településrész 

szennyvízcsatornázásához kapcsolódó hitel futamidejének 
módosítása 

 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete azzal a kéréssel fordul a Kereskedelmi 
és Hitelbank Zrt. felé, hogy az Encs Délkeleti Lakótelep és Fügöd településrész 
szennyvízcsatornázásához kapcsolódóan felvett 108.130.751.-Ft, azaz 
száznyolcmillió-százharmincezer-hétszázötvenegy forint víziközmő társulati hitelre 
vonatkozó hitelszerzıdés lejárati idejét 2010. február 28. napjáig meghosszabbítani 
szíveskedjen. 
A testület felhatalmazza a polgármestert a módosított hitelszerzıdés aláírására. 
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal  

 
5.12 Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Alapító 

Okiratának módosítása 
 
Karsai Attila a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kéri, hogy a MÁK vizsgálat által 
feltárt hiányosság kiküszöböléseképpen a testület az intézmény alapító okiratát pontosítsa. 
 
Bratu László polgármester szavazásra bocsátja a módosító javaslatot. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:  199/2009. (XI.23.) KT. sz. határozat 
Tárgy:   Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási 

Intézmény Alapító Okiratának módosítása, az egységes szerkezető 
Alapító Okirat jóváhagyása 

 
1. Encs város Önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta a Zrínyi Ilona 
Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény Alapító Okiratának 
módosítására tett szakbizottsági indítványt és a módosítással egyetért, azt az alábbiak 
szerint fogadja el: 
- a 2009. évi szakfeladat rend szerint 801225 szakfeladat számon szereplı a 2010. évi 
szakfeladat rend szerint a 852012 és a 852022 szakfeladat számon szereplı feladaton 
az alábbi pontosítás kerül átvezetésre:  ”... az organikus okokra visszavezethetı 
integráltan oktatott…..” 
 
2. A testület az egységes szerkezető alapító okiratot jóváhagyja. 
 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı:  2009. december 8. 
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5.13 Bejelentések 
 
Bolobás Péter képviselı kéri, hogy a fügödi településrészen a Városgazda Kft. vizsgálja át az 
árokrendszert, hogy a víz lefolyása biztosított legyen, mert sok az idıs polgár, aki segítséget kér 
ebben. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ismert a probléma, bár az közel sem olyan mértékő, mint 
az abaújdevecseri, ami jelentıs gondot okoz, mert a víz sokszor az úttesten folyik át. Kéri a Kft-t 
vizsgálja meg, milyen területnagyságot érint a kérdés, hány méter az, ahol a helyi közmunkásokkal a 
problémán tudna segíteni. A legnagyobb gond az lesz, hogy az önkormányzat és a kft. nem tudja 
majd megmagyarázni, a másik ingatlan elıtt miért nem teszi meg a lakos helyett. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a 
jelenlévıket, hogy a Gondozási Központ Budapesten részt vett a szociális expón és Tokajjal egy 
standon mutatkozott be. Erre a rendezvényre 2. alkalommal került sor. 
Elmondja továbbá, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság és a Humánpolitikai és Ügyrendi 
Bizottság eleget tett kötelezettségének, mely minden évben feladata és odaítélte a Bursa Hungarica 
ösztöndíjat négy jövedelemhatár kialakításával. A névsor holnap kifüggesztésre kerül. A támogatások 
összköltsége kb. 3-3,5 millió forint. Az „A” kategóriában 96 fı, a „B” kategóriában 30 fı nyert 
támogatást. 
 
Bratu László polgármester örömmel ad hír arról, hogy az elmúlt héten pénteken a megyei közgyőlés 
elnökétıl, dr. Ódor Ferenc úrtól meghívást kapott a megyei diáksport értékelésre, ahol a 999 fıig 
terjedı iskolák közötti versenyben a Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási 
Intézmény 1. helyezést ért el és elhozta a kupát, illetve Timár László igazgató úr „Diáksportért” 
Nagydíjat kapott sok éves lelkiismeretes tevékenysége elismeréseként. Gratulál a díjakhoz! 
 
Bratu Ferenc képviselı azt szeretné megtudni, hogy azoknak, akik nem kötöttek rá a 
szennyvízrendszerre mikortól kell talajterhelési díjat fizetniük? 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy letelt az 5 év. Ki kell kérni a szolgáltatótól a 
bekötöttek adatait és aki nem tagja a rendszernek arra január 1-tıl ki kell róni a talajterhelési díjat. 
 
Bratu Ferenc képviselı kéri a rákötési határidı további két évvel történı meghosszabbítását. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a jegyzı a jogszabályi keretek között köteles eljárni. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a talajterhelési díj megfizetésétıl csak 
akkor lehet eltekinteni, ha a rákötésnek fizikai akadálya van. 
 
Bratu László polgármester úgy véli még mindig sok a külsı szennyezı forrás a patak felé. A helyzet 
csak a lakosság szemléletváltása esetén javulhat. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a közterület-felügyelık a TRÖK tagjaival együtt 
végigjárták a patakmedret és mindent megtettek a meder védelme érdekében. A szabálysértési 
eljárások lefolytatásra kerültek a feljelentések alapján. Reméli, hogy a kiszabott bírásoknak lesz 
visszatartó ereje. 
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Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
 
  

           dr. Basista Erika                        Bolobás Péter 
   hitelesítı                   hitelesítı 


